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P R O T O K Ó Ł Nr XXVII/17 

z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 28 grudnia 2017 r. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2017 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2018-2025. 

10. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

1) Przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy. 

2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

3) Odczytanie opinii Komisji Budżetowej. 

4) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie złożonych wniosków. 

5) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

6) Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie oraz niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Stara Biała lub jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych 

ulg. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia do realizacji Powiatowi Płockiemu usługi 

transportu uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Stara Biała do Zespołu Szkół 

Specjalnych w Goślicach w 2018 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara Biała. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 

2018 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stara 

Biała na lata 2017 – 2020 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 

rok. 

18. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad.                                                                                               
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XVIII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 

Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 12.05. 

Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 1.  

Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta 

wraz z pracownikami, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców. 

Ad. 2.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Następnie, wobec braku wniosków, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco: 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2017 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na 

lata 2018-2025. 

10. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

1) Przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy. 

2) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

3) Odczytanie opinii Komisji Budżetowej. 

4) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie złożonych wniosków. 

5) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

6) Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania 

ulg w spłacie oraz niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 
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cywilnoprawny, przypadających Gminie Stara Biała lub jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych 

ulg. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia do realizacji Powiatowi Płockiemu usługi 

transportu uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Stara Biała do Zespołu Szkół 

Specjalnych w Goślicach w 2018 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara Biała. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy na 

2018 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stara 

Biała na lata 2017 – 2020 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Stara Biała na 2018 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 

rok. 

18. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 

20. Zakończenie obrad.      
 
   

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia XXVI sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 

radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokołu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 

protokołu w sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXVI Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(15 głosów „za”). 
 

Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Z inwestycji zaplanowanych do wykonania i zakończenia w 2017 roku prawie wszystkie 

zostały zakończone. Były opóźnienia ze względu na niesprzyjającą pogodę. W dniu 

dzisiejszym kończą się odbiory inwestycji w miejscowości Mańkowo, tj. budowa drogi 

wewnętrznej na działce o nr ewid. 92/10, 92/12 i 91/22 tzw. przy hurtowni płytek oraz części 

ul. Słowackiego i ul. Różanej. 

 Dwie inwestycje proponujemy wpisać jako wydatki niewygasające z upływem roku 

budżetowego 2017: 

1) Budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy w miejscowościach: Biała, Brwilno, 

Ludwikowo, Stare Proboszczewice, Mańkowo-Wyszyna (skrzyżowanie z drogą wojewódzką 

559). Wykonawca nie mógł zrealizować zamówienia związanego z dostawą słupów 
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oświetleniowych, w związku z tym zaistniała konieczność przedłużenia okresu realizacji 

zadania. 

2) Opracowanie projektu budowlanego ul. Lawendowej w miejscowości Brwilno i Maszewo. 

W ramach opracowania dokumentacji budowlanej zaplanowano budowę kanalizacji 

deszczowej. Dokumentacja jest już wykonana, w tej chwili toczy się postępowanie                             

w Starostwie Powiatowym w sprawie wydania pozwolenia wodnoprawnego, które wchodzi 

w skład dokumentacji projektowej. Realizacja zadania przedłuża się z powodu przedłużającej 

się procedury administracyjnej. 

 Odnośnie zamontowanych, a jeszcze nie świecących lamp oświetlenia ulicznego – czekamy 

na ich podłączenie, które firma Energa Operator powinna wykonać w najbliższych dniach. 

 W ramach Związku Gmin Regionu Płockiego przygotowujemy projekt dot. budowy PSZOK-

ów czyli Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Proponowana lokalizacja 

to teren przy pętli autobusowej w miejscowości Mańkowo. Została już podpisana umowa na 

realizację PSZOK-u w miejscowości Ogorzelice przy budynku socjalnym. Idea PSZOK-u 

polega na tym, że każdy mieszkaniec gminy będzie mógł nieodpłatnie, w każdej chwili 

dostarczyć określone rodzaje odpadów problematycznych, w szczególności te, które nie 

mogą zostać zdeponowane w pojemnikach przy nieruchomościach. Jest to projekt 

realizowany przez ZGRP w ramach opłaty produktowej. 

 Cena za odbiór odpadów komunalnych do końca 2018 roku powinna pozostać bez zmian.  

 Odnośnie inwestycji przyszłorocznych, trwają rozmowy z Zarządem Dróg Powiatowych                  

w Płocku w sprawie modernizacji drogi powiatowej w centrum Starego Dragania, 

modernizacja skrzyżowania dróg powiatowych w Białej oraz przebudowa fragmentu drogi 

powiatowej między Bronowem-Zalesiem a Ciachcinem, który znajduje się na terenie gminy 

Stara Biała. 

 Poinformawał odnośnie decyzji podatkowych. Zgodnie z ordynacja podatkową, w przypadku 

kiedy nieruchomość jest współwłasnością, każdy z właścicieli otrzyma oddzielną decyzję. 

Na gruncie przepisów o podatkach i opłatach lokalnych małżonków traktuje się tak jak 

innych współwłaścicieli, zatem i odrębnych podatników. Kolejną zmianą jest brak kwot na 

kwitariuszach dla inkasentów. Sołtys nie będzie miał informacji jaką kwotę ma do zapłaty 

podatnik. 

 Gmina zamierza ubiegać się w 2018 roku o dofinansowanie: 

- Z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na drogę w miejscowości Srebrna; 

- W ramach programu „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw MAZOWSZE 

2018” rozpisanego przez Urząd Marszałkowski, który ma na celu udzielenie wsparcia 

finansowego gminom,  realizującym zadania istotne dla rad sołeckich na dwie inwestycje: 

wyposażenie placu zabaw w Bronowie-Zalesiu oraz zagospodarowanie terenu przy szkole               

w Starych Proboszczewicach; 

- W ramach rządowego programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej – 

Otwarte Strefy Aktywności (OSA) realizowanego przez Ministerstwo Sportu I Turystyki na 

ogólnodostępne plenerowe miejsca sportu, rekreacji i odpoczynku, w skład których wejdą: 

urządzenia siłowni zewnętrznej, plac zabaw dla dzieci, strefa relaksu i gier, 

zagospodarowanie zieleni. Wnioski będą analizowane pod kątem miejscowości Brwilno                   

i Ogorzelic. Nabór wniosków będzie trwał od 15 stycznia do 15 lutego. 

 Zaprosił wszystkich obecnych na wspólne kolędowanie wraz z chórem Płockiego Ośrodka 

Kultury i Sztuki VOX Singers do hali sportowej w Starej Białej, które odbędzie się dnia 6 

stycznia 2018 r., tj. w Święto Trzech Króli. 
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Radny Leszek Majczyna: 

 Do tej pory sołtysi otrzymywali kwitariusze z kwotami na podstawie których przyjmowali 

opłaty. Zapytał, czy w związku ze zmianą, podatnik sam deklaruje kwotę do zapłaty, którą 

otrzymał w decyzji. Poprosił o wyjaśnienie. 

Odpowiedź Wójta: 

 Sołtys w tym wypadku jest inkasentem. Podatnik powinien wiedzieć jaką kwotę zapłacić,                

a sołtys przyjmuje taką kwotę jaką deklaruje podatnik. 

 

Wobec braku dalszych pytań do sprawozdania Wójta Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 

Ad. 5.  

W okresie między sesjami odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Marek Moderacki złożył sprawozdanie z posiedzenia. Komisja 

Budżetowa spotkała się 19 grudnia. Tematem posiedzenia było: 

1. Analiza i ostateczna ocena projektu budżetu Gminy na 2018 rok. 

2. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetowej na 2018 rok.  

W sprawach różnych Komisja uzgodniła, że pierwsze posiedzenie w 2018 roku będzie miało 

miejsce w dniu 16 stycznia. 

 

Radni nie mieli pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
 

Ad. 6.  

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 
 

Pytanie do Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Jarosława 

Rydzewskiego:  
Radny Leszek Majczyna: 

 Zapytał, na jakim etapie jest kanalizacja w Ludwikowie i  kiedy rozpocznie się jej budowa. 

Radny Jan Sieradzki: 

 Zapytał, czy w ostatnim czasie mieszkańcy ul. Włoczewskiej zgłosili się po uzyskanie 

informacji do Spółki. 

Radny Stanisław Antoszkiewicz: 

 Podziękował za wymianę wodomierzy na osiedlu w Ogorzelicach . 

 

Odpowiedzi Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Jarosława 

Rydzewskiego: 

 Na pytanie radnego Leszka Majczyny wyjaśnił, że od ostatniej sesji sytuacja się nie 

zmieniła. Została złożona kompletna dokumentacja do WFOŚiGW w Warszawie celem 

pożyczki i Spółka oczekuje na decyzję. 

 Na pytanie radnego Jana Sieradzkiego wyjaśnił, że w ostatnim czasie nikt z ul. 

Włoczewskiej niczego nie zgłaszał. 

 
 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 posiedzenia i o godz. 9.45  zarządził 20 minutową 

przerwę w obradach. 
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O godz. 10.05 wznowiono obrady. 

Podczas przerwy na salę obrad przybył Radca prawny Henryk Jastrzębski. 
 
 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 

Skarbnik Gminy zapoznała Radę ze zmianami budżetu przewidzianymi w projekcie uchwały. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 242/XXVII/17 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 

rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2017 oraz ustalenia planu 

finansowego tych wydatków. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 243/XXVII/17 w sprawie. ustalenia wykazu wydatków niewygasających 

z upływem roku budżetowego 2017 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków 
(uchwała w załączeniu do protokołu). 
 
 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2018 – 2025 i  stwierdził, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały. 

Następnie odczytał Uchwałę Nr Pł.373.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 1 grudnia 2017 r. w sprawie opinii (pozytywnej                                

z uwagami) o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała projekcie uchwały w sprawie 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2018-2025, po czym poprosił 

radnych o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 244/XXVII/17  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2018 – 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 10. 

10.1. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt Uchwały 

Budżetowej Gminy Stara Biała na 2018 rok. Poprosił Wójta o zabranie głosu. 

 

Projekt uchwały w sprawie projektu Uchwały Budżetowej na 2018 rok został złożony w terminie 

ustawowym zgodnie z ustawą o Finansach Publicznych do dnia 15 listopada 2017 roku 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej celem zaopiniowania. 

Projekt został poddany opiniom wszystkich Komisji Rady Gminy. Żadna z Komisji nie zgłosiła 

uwag, aczkolwiek dyskusja była burzliwa, przede wszystkim w kontekście inwestycji na 2018 

rok. Wszystkie Komisje pozytywnie opiniowały projekt budżetu na 2018 rok. 

Na 2018 rok został zaplanowany dosyć duży deficyt budżetowy, który planujemy pokryć                         

z emisji obligacji komunalnych. Inwestycje zaplanowane w projekcie budżetu na 2018 rok są 

realne do zrealizowania. Jest to jednak bardzo ambitny plan wymagający dużej pracy przy jego 

wykonaniu. Zagrożeniami mogą być zbyt małe możliwości przerobowe firm drogowych                          

i wysokie koszty wykonawstwa. 

 

Wójt Gminy zgłosił autopoprawki do projektu Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 2018 

rok, które wynikały ze zmian wprowadzonych Uchwałą Nr 233/XXVI/17 Rady Gminy Stara 

Biała z dnia 7 grudnia 2017 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2017 – 2025 i dotyczyły kształtu konstrukcji finansowych związanych ze strukturą 

niektórych elementów stanowiących o budżecie na 2018 rok. 

 

 Dotyczące przedsięwzięcia pn. „Opracowanie dokumentacji budowlanej i budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Stara Biała”, polegającą na 

zwiększeniu łącznych nakładów finansowych oraz limitu na 2018 rok 

 

Montaż finansowy przedsięwzięcia pn. „Opracowanie dokumentacji budowlanej i budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Stara Biała” po wprowadzonych                 

w 2017 roku zmianach przedstawia się w sposób następujący: 

- dla 2017 roku     255 000,00 zł. 
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- dla 2018 roku  1 485 000,00 zł. 

Łączne nakłady finansowe po zmianach wynoszą kwotę 1 740 000,00 zł. 

Plan wydatków dla 2018 roku został zwiększony o 15 000,00 zł., tj. z poziomu 

1 470 000,00 zł. do poziomu 1 485 000,00 zł.  

 Dotyczące przedsięwzięcia pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami 

katastrofalnymi na terenie powiatu płockiego”, polegającą na zwiększeniu łącznych 

nakładów finansowych oraz limitu na 2018 rok 

 

Montaż finansowy przedsięwzięcia pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami 

katastrofalnymi na terenie powiatu płockiego” po wprowadzonych w 2017 roku zmianach 

przedstawia się w sposób następujący: 

- dla 2016 roku             936,00 zł. 

- dla 2017 roku        17 117,00 zł. 

- dla 2018 roku             840,00 zł. 

Łączne nakłady finansowe po zmianach wynoszą kwotę 18 893,00 zł.  

 Wprowadzone uaktualnienia w budżecie wprowadzone Uchwałą Nr 233/XXVI/17 Rady 

Gminy Stara Biała z dnia 7 grudnia 2017 r.  spowodowały, iż konstrukcja przedstawiająca 

wynik budżetu w latach 2017 – 2018 uległa zmianie. 

W 2018 roku wynik budżetu przedstawiający deficyt budżetowy uległ zwiększeniu o kwotę 

15 000,00 zł., tj. do poziomu 7 945 000,00 zł.  W 2018 roku wprowadzono przychody                    

w budżecie gminy w wysokości 8 945 000,00 zł., tj. zwiększono o 15 000,00 zł. kwotę 

planowanej do zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW.  

 

 

Struktura przychodów dla 2018 roku przedstawia się w sposób następujący: 

 

  2018 

kredyty/pożyczki 945 000,00 

papiery wartościowe (obligacje) 8 000 000,00 

wolne środki 0,00 

 

 

Przychody w wysokości 8 945 000,00 zł – przeznacza się na: 

 

 sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego w wysokości: 7 945 000,00 zł,  

 rozchody (z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów) w wysokości: 

1 000 000,00 zł. 

 

Sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego w wysokości: 7 945 000,00 zł, planuje się 

pokryć środkami pochodzącymi z: 

 pożyczki   w wysokości     945 000,00 zł, 

 emisji obligacji  w wysokości  7 000 000,00 zł 
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10.2. 

Przewodniczący Rady odczytał radnym Uchwałę Nr Pł.374.2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 1 grudnia 2017 r. w sprawie opinii 

(pozytywnej) o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała projekcie uchwały budżetowej          

i deficycie na 2018 rok.  
 
 

10.3. 

Przewodniczący Rady odczytał radnym pozytywną opinię Komisji Budżetowej w sprawie 

przedłożonego projektu Uchwały Budżetowej Gminy Stara Biała na 2018 rok. 
 
 

10.4. 

W związku z brakiem wniosków ze strony radnych Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego podpunktu. 
 
 

10.5. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że każda komisja Rady Gminy przeprowadziła dyskusję nad 

projektem uchwały budżetowej na 2018 rok, wydając opinię pozytywną. Następnie poprosił 

radnych o zabieranie głosu. 

 

Radny Jan Sieradzki: 

 Poprosił aby w związku z tym, że na terenie jego okręgu wyborczego,  inwestycja tj. droga 

w Trzebuniu została dofinansowana, poprosił, aby w dziale dotyczącym projektowania ulic    

i dróg, włączyć drogę Kamionki – Włoczewo.   

Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Stwierdził, że uwagi do budżetu, zgłaszane na komisjach, zostały do niego wprowadzone. 

Opinie wszystkich Komisji są pozytywne. Budżet jest dopięty i należy go przyjąć                                     

i realizować. Wyraził opinię, że nie ma potrzeby prowadzenia dalszej dyskusji i należy 

przystąpić do głosowania. 
 

Odpowiedź Wójta: 

W projekcie budżetu są przewidziane środki w wysokości 120 000,00 zł. na wykonanie 

dokumentacji technicznych ulic i dróg, które były zgłaszane. Przeznaczenie wyższej kwoty 

wymagałoby konieczności organizowania przetargów. Doświadczenie z 2017 roku pokazało, że 

znacznie opóźnia to realizację inwestycji, z powodu braku chętnych wykonawców lub zbyt 

wysokich ofert. Jeśli pojawią się oszczędności można będzie wprowadzić do budżetu kolejną 

drogę do projektowania. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 10.6. 

porządku obrad. 
 
 

10.6. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

uchwałę Nr 245/XXVII/17 Uchwała Budżetowa Gminy Stara Biała na 2018 rok (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 

Wójt Gminy podziękował za podjęcie uchwały budżetowej na 2018 rok. Wyraził swoją 

nadzieję, że za rok wszyscy będą mogli być zadowoleni ze zrealizowanych zadań.  Podziękował 

radnym za merytoryczną współpracę nie tylko dotyczącą budżetu Gminy, ale także przy  

realizacji wszystkich zadań w 2017 roku. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie oraz niedochodzenia należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Stara Biała lub jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,               

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych 

do udzielania tych ulg. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 246/XXVII/17 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie oraz niedochodzenia należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Stara Biała lub jej jednostkom organizacyjnym, 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu i osób uprawnionych do udzielania tych 

ulg (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zlecenia do realizacji 

Powiatowi Płockiemu usługi transportu uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Stara Biała 

do Zespołu Szkół Specjalnych w Goślicach w 2018 roku. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
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                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 247/XXVII/17  w sprawie zlecenia do realizacji Powiatowi Płockiemu usługi 

transportu uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Stara Biała do Zespołu Szkół 

Specjalnych w Goślicach w 2018 roku (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 248/XXVII/17  w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane 

przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara Biała (uchwała w załączeniu 

do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy Komisji Rady Gminy na 2018 rok. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i zauważył, że plany pracy 

były przedmiotem posiedzenia każdej komisji, a następnie poprosił  o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 249/XXVII/17  w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy 

na 2017 rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 15. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020 z uwzględnieniem perspektywy 

do roku 2024. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 250/XXVII/17  w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020 z uwzględnieniem perspektywy do roku 2024 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Stara Biała na 

2018 rok. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 251/XXVII/17  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Stara Biała na 2018 rok (uchwała w 

załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 r. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 252/XXVII/17  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2018 rok (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 

 

Ad. 18. 

Radny Leszek Majczyna: 

 Podziękował za naprawę dróg w Ludwikowie i Kobiernikach. 

 Poprosił o poprawę drogi przy szkole w Wyszynie oraz w kierunku jego posesji do lasu 

(pouzupełniać doły kruszywem) 

Radny Stanisław Antoszkiewicz: 

 Poprosił o naprawę odcinka ul. Polnej po odbiorze buraków. Wyraził opinię, że odbiorca 

powinien oczyścić drogę i być zobowiązany do uporządkowania tego odcinka drogi, a Gmina 

powinna tego od niego wymagać. 

Radny Jan Sieradzki: 

 Podziękował za naprawę studzienki kanalizacji deszczowej przy ul. Mickiewicza.  

 Zapytał, czy zostały podjęte działania w sprawie wycinki drzewa, rosnącego przy wyjeździe 

z pętli autobusowej przy ul. Sierpeckiej w Starych Proboszczewicach, które utrudnia 

widoczność. 

 Ponownie zgłosił problem kolein w drodze na ul. Krótkiej w Starych Proboszczewicach.  

 Poinformował, że mieszkańcy ul. Mazowieckiego i Hermana otrzymali pisma informujące              

o spotkaniu w dniu 29 stycznia 2017 r.  Zapytał czego ma dotyczyć to spotkanie. 

Radny Mariusz Downarowicz: 

 Poprosił o poprawę dróg na tzw.  Osiedlu na Wzgórzu w miejscowości Brwilno. 

 Ponownie poprosił o naprawę chodnika przy ul. Spacerowej oraz sięgaczy wzdłuż ul. 

Wrzosowej w Brwilnie. 

 Radna Marianna Stawicka: 

 Poprosiła o naprawę drogi w Bronowie-Zalesiu w kierunku Nowego Trzepowa i drogi                      

w Nowym Trzepowie do granicy z gminą Bielsk. 

 Poprosiła sołtysów, aby w związku ze zbieraniem opłat za Spółkę Wodną pieniądze wpłacali 

do banku. Podziękowała sołtysom Kowalewka i Srebrnej za terminowe wpłaty. 

Radny Sławomir Dąbrowski: 

 Zgłosił, że w parku w Nowych Proboszczewicach nie pali się około 10 lamp. 

Radny Krzysztof Paradowski: 

 Zapytał, czy w związku z budową drogi Kowalewko - Kamionki, zostały zaprojektowane 

rury osłonowe na zbieraczach melioracyjnych. Zasugerował, że jeżeli nie zostało to zrobione, 

należy to doprojektować.  
 

Odpowiedźi Wójta: 

 Odnośnie bieżącego utrzymania dróg Wójt wyjaśnił, że na drogach gminnych gruntowych 

nie ma problemu z przejezdnością, a jedynie na wielu odcinkach występują drobne dołki czy 

koleiny, które ograniczają komfort jazdy. Drogi są utrzymywane w takim stopniu w jakim 
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pozwala na to pogoda. W ostatnim czasie grunt jest bardzo nasiąknięty. Problem polega na 

tym, że większość tych dróg jest wąskich i podoranych. 

 

Na wypowiedź radnego Stanisława Antoszkiewicza: 

 Nie możemy obciążyć naprawą dróg cukrowni, ponieważ odbioru buraków dokonują firmy 

zewnętrzne a wszystkie problemy związane z wywozem buraków należą do rolnika.  

 

Na pytanie radnego Krzysztofa Paradowskiego: 

 Realizacja jest zgodna z uzgodnioną dokumentacją z Wojewódzkim Zarządem Melioracji 

Urządzeń Wodnych. Jeżeli są zaprojektowane rury osłonowe na zbieraczach melioracyjnych, 

to będą wykonane. 

Na pytania radnego Jana Sieradzkiego: 

 Odnośnie wycinki drzewa poinformował, że problem zostanie sprawdzony i podjęte będą 

działania aby przyspieszyć wycinkę tego drzewa. 

 Odnośnie otrzymanego pisma przez mieszkańców wyjaśnił, że spotkanie ma dotyczyć 

wskazania niezbędnych podziałów do zaprojektowania ul. Mazowieckiego na odcinku 

pomiędzy ul. Hermana a ul. Floriańską, ponieważ na tym odcinku pas drogi jest za wąski                

i zostanie zastosowana specustawa drogowa. Przed przystąpieniem do podziału projektant 

jest zobowiązany przedstawić właścicielom nieruchomości proponowane podziały. 
 

Dyrektor GOKiS Roland Bury odniósł się do zgłoszenia radnego Sławomira Dąbrowskiego 

dotyczącego lamp w parku w Nowych Proboszczewicach. Wyjaśnił, że żarówki były już 

wymienione i problem powrócił. Niestety żarówki przestają świecić w wyniku kopania przez 

chuliganów w słupy. Nie pomogła wymiana żarówek na żarówki innego typu. Jeżeli sytuacja się 

nie zmieni, trzeba będzie wymienić latarnie na ledowe. 
 

Przewodniczący Rady o godz. 11.20  zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 

O godz. 11.30 wznowiono obrady. 
 
 

Ad. 19. 

Mieszkanka miejscowości Włoczewo: 

 Poprosiła o odpowiedź, kiedy zostanie poszerzona i kiedy planowana jest budowa drogi 

gminnej Włoczewo - Kamionki. Stwierdziła, że w związku z tym, że Włoczewo jest 

miejscowością w której od wielu lat nie są realizowane żadne inwestycje, jej mieszkańcy 

mają wobec samorządu swoje oczekiwania, a mianowicie pobudowanie drogi gminnej 

Włoczewo - Kamionki, która mimo, że mieszka przy niej mało mieszkańców jest uczęszczana 

przez wiele samochodów osobowych i pojazdów rolniczych. Droga jest w bardzo złym stanie, 

wąska, a samochody mają problemy z wyminięciem się. 

Stwierdziła, że pieniądze z budżetu Gminy są rozdysponowywane niesprawiedliwie. Za 

przykład podała miejscowość Kowalewko, w której również mieszka mało mieszkańców,                 

a są drogi asfaltowe. 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Poinformował, że w ostatnim czasie zaobserwowano niewłaściwe zachowania młodzieży,               

a mianowicie znaleziono potłuczone butelki przy Ośrodku Zdrowia w Nowych 

Proboszczewicach, a także została otwarta tablica sołecka. Stwierdził, że tego typu 

zachowania wandaliczne wynikają z tego, że brakuje miejsca gdzie młodzież mogłaby się 

zgromadzić i spędzić wolny czas i tam rozładować swoją energię.  

Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
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 Poprosiła o interwencję Wójta w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych na ul. 

Zglenickiego w Płocku, przy Centrum Medycznym Medica sp. z o.o. 
 

Odpowiedzi Wójta: 

Na sprawy poruszone przez mieszkankę Włoczewa: 

 Droga we Włoczewie w żadnym stopniu nie odbiega standardem pod względem utrzymania 

od innych gminnych dróg gruntowych. To, że jeździ tam dużo samochodów nie zmienia 

faktu, że są tam tylko 3 gospodarstwa. Wszystkie inwestycje drogowe są analizowane pod 

kątem liczby mieszkańców, którzy przy nich mieszkają i wybierane do realizacji te 

najbardziej potrzebne. Droga gminna Kamionki – Włoczewo jest stosunkowo długa, ponad 

2 km i koszt takiej inwestycji wynosiłby ok 2 000 000 zł. Droga jest przejezdna, na co 

wskazuje, że jeżdżą tamtędy również mieszkańcy innych miejscowości.  

Na sprawy poruszone przez sołtysa Nowych Proboszczewic Jana Kozłowskiego: 

 Wybudowanie świetlicy dla młodzieży nie zmieni jej zachowania. Nowe i Stare 

Proboszczewice są miejscowościami, w której młodzież ma możliwości spędzenia wolnego 

czasu. Zależy to tylko od nich, gdzie ten czas chcą spędzić. 

Na sprawy poruszone przez sołtys Ogorzelic Janinę Antoszkiewicz: 

 Droga należy do Miejskiego Zarządu Dróg w Płocku. Jeżeli mieszkańcy naszej Gminy 

zgłaszają potrzebę oznakowania przejścia dla pieszych w tym miejscu, problem zostanie 

zgłoszony do zarządcy drogi. 
 

Dyrektor GOKiS-u Roland Bury na sprawę poruszoną przez sołtysa Nowych Proboszczewic 

wyjaśnił, że w obecnych czasach młodzież woli siedzieć w domu przed komputerem niż spotykać 

się i spędzać czas aktywnie. Młodzież nie jest zainteresowana różnego rodzaju kółkami 

tematycznymi i tego typu spotkaniami. Wybudowanie budynku, a później utrzymanie takiego 

miejsca, które nie będzie cieszyło się zainteresowaniem nie ma sensu. 
 

Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, jakie są plany odnośnie zmiany trasy linii 104. 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Podziękowała za wstawienie progu w świetlicy 

 Zapytała, czy w związku ze zmianą oświetlenia w świetlicy, które sołectwo Włoczewo 

planuje sfinansować ze środków własnych, Gmina może udzielić wsparcia finansowego                   

w sytuacji gdy zabraknie własnych środków. 

Mieszkanka Włoczewa 

 Poprosiła, aby przychylić się do jej prośby i rozpocząć działania przy drodze Kamionki – 

Włoczewo i budować ją etapami. 
 

Odpowiedź Wójta: 

Na sprawy poruszone przez sołtysa Wyszyny Stanisława Wiśniewskiego: 

 Wójt wyjaśnił, że w trakcie kompletowania jest dokumentacja dotycząca organizacji ruchu.  

Sprawa zostanie załatwiona do końca stycznia 2018 roku. 

Na sprawy poruszone przez mieszkankę Włoczewa: 

 Temat dofinansowania do zakupu żyrandoli nie jest tematem na posiedzenie rady. Jest to 

sprawa w gestii GOKiS-u. 
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Ad. 20. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XXVII 

Sesji Rady Gminy Stara Biała.            
                       
 
 

                                                                                   Przewodniczący Rady 

 

                                                                                  /-/ Wojciech Żółtowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Bornińska 

 


